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ZÁPIS 

ze 4. zasedání Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 
konaného v úterý 20. června 2023 od 10 hodin 

v zasedací místnosti děkanátu FChT (budova HA) 

Akademičtí pracovníci: 

doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
Ing. Jaroslav Barták, Ph.D. 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 
Ing. Aleš Eisner, Ph.D. 
prof. Ing. Roman Jambor, Ph.D. 
Ing. Petr Knotek, Ph.D. 
Ing. Patrik Pařík, Ph.D. 
doc. Ing. David Veselý, Ph.D. 
prof. Ing. Jaromír Vinklárek, Dr. 

Studenti: 

Jana Hrušková 
Ing. Petr Leinweber 
Ing. Marie Nevyhoštěná 
Martin Šanda 
Josef Velebný 

Omluvení senátoři: 

doc. Ing. Tomáš Weidlich, Ph.D. 

Hosté: 

prof. Ing. Petr Němec, Ph.D. (děkan FChT) 
doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mošner, Dr. (proděkan FChT) 
doc. Ing. Liběna Tetřevová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
Ing. Martin Šprync (tajemník FChT) 
Ing. Petr Bělina, Ph.D. (předseda AS UPCE) 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Projednání žádosti o schválení dodatečných investic 

3. Projednání žádosti o akreditaci 

4. Různé 
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1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice 
doc. Adam přivítal všechny senátory a hosty a informoval přítomné, že ve stanovené lhůtě 
nepřišly žádné připomínky k zápisu z 3. zasedání AS FChT UPCE. 

Předseda AS FChT UPa doc. Adam pogratuloval Ing. Leinweberovi k úspěšnému 
ukončení navazujícího studia a informoval přítomné, že Ing. Leinweber dodal příslušné 
dokumenty potřebné k tomu, aby mu při přechodu do doktorského studia nezaniklo členství 
v AS FChT UPCE. 

Program zasedání 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam seznámil přítomné s návrhem programu zasedání 
a požádal senátory o případné připomínky nebo návrhy na jeho doplnění. Žádné připomínky ani 
doplňující návrhy nebyly vzneseny. Senát schválil program 4. zasedání AS FChT UPCE. 

Hlasování: 14–0–0 

2. Projednání žádosti o schválení dodatečných investic 

Děkan FChT prof. Němec přednesl žádost o schválení dodatečných investic. Plánují se 
nákupy následujících položek: 1. laminární box v hodnotě 300 000,- Kč včetně DPH, 
2. homogenizátor v předpokládané výši 250 000,- Kč včetně DPH a 3. dva dusíkové generátory 
s kompresorem (1 ks za 650 000,- Kč. včetně DPH, tj. celkem 1,3 mil. Kč včetně DPH). Celková 
částka plánovaného navýšení investičních prostředků FChT je ve výši 1,85 mil. Kč včetně DPH. 
Informoval, že se jedná o věci potřebné k realizaci ERC projektu prof. Holčapka. V souvislosti 
s plánovaným nákupem generátorů dusíku proběhla diskuze o vysoké ceně dusíku od aktuálního 
dodavatele. Tajemník Ing. Šprync informoval o pokusu změnit dodavatele dusíku, avšak lepší 
řešení se zatím najít nepodařilo. Jedním z možných řešení je právě nákup generátorů dusíku, 
jejichž návratnost se při aktuální spotřebě předpokládá za dobu 3–4 let. Následně proběhla 
diskuze o míře zdůvodnění žádosti o schvalování dodatečných investic. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a schválil 
dodatečné investice pro rok 2023 v celkové výši 1,85 mil. Kč. 

Hlasování: 14–0–0 

3. Projednání žádosti o akreditaci 

Děkan prof. Němec představil dokument „Žádost o akreditaci bakalářského, profesně 
zaměřeného studijního programu – Moderní tiskové a vizualizační technologie“. Tento studijní 
program by měl do budoucna nahradit akademicky zaměřený studijní program Polygrafie. 
Garantem tohoto studijního programu bude doc. Syrový v KPF. Původní studijní program 
Polygrafie kombinuje obory chemie (80 %) a informatika (20 %). Nový obor Moderní tiskové 
a vizualizační technologie představuje kombinaci stejných oborů v poměru 91 % chemie a 9 % 
informatika. Nový studijní program by měl platit od akademického roku 2024/2025. Do budoucna 
se plánují akreditace i dalších profesně zaměřených studijních programů. 
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Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a schválil 
dokument „Žádost o akreditaci bakalářského, profesně zaměřeného studijního programu – Moderní 
tiskové a vizualizační technologie“. 

Hlasování: 14–0–0 

4. Různé 

Předseda AS FChT doc. Adam přivítal Ing. Bělinu, předsedu AS UPCE, který přišel 
informovat senátorky a senátory o dění v rámci AS UPCE. V návaznosti na projednávání 
rozpočtu UPCE informoval o možné změně ve financování celouniverzitních útvarů, kdy se 
diskuze na toto téma povede na podzim. Na plánovaném 5. zasedání AS UPCE budou 
projednávány změny ve studijním a zkušebním řádu, a to včetně kontroly kreditů v prvním 
ročníku navazujícího studia a zrušení kreditového systému v doktorských studijních programech. 
Prof. Jambor vznesl dotaz na počet kreditů, které budou představovat minimum v prvním 
semestru navazujícího studia. Ing. Bělina odpověděl, že se jedná o počet 10 kreditů.  

Ing. Bělina dále informoval o záměru zřídit tzv. doktorské školy, které by zahrnovaly 
různé přednášky, kurzy atd., a které by byly pro doktorandy povinné. Nicméně by se 
pravděpodobně musely změnit akreditace doktorských studijních programů. Ing. Leinweber 
informoval o mentoringovém programu, který již existuje. Ing Bělina dále informoval, že na 
podzim bude pořádána pilotní doktorská škola, která nebude povinná. Všechny kurzy budou 
v angličtině. Zkušenosti z tohoto pilotního projektu budou případně využity při případném 
zavádění doktorské školy.  

Dále se diskutovalo o plánovaných standardech školitele, zejména na humanitních 
oborech. Prof. Němec vítá reformu a sdělil, že každá fakulta si materiál o standardech připraví 
sama. Ing. Bělina dodal, že vyjde nová směrnice o tom, kdo může a nemůže garantovat studijní 
programy, případně i předměty. 

Děkan prof. Němec informoval o potřebě svolat další zasedání AS FChT UPCE začátkem 
září, kdy bude třeba schválit aktualizaci Statutu FChT a pravděpodobně také další žádosti 
o akreditace profesně zaměřených studijních programů. 

Děkan prof. Němec na závěr poděkoval Všem za spolupráci v tomto akademickém roce 
a popřál hezké léto. 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam poděkoval všem přítomným senátorům a hostům 
za aktivní účast na 4. zasedání a s přáním hezkého léta všem toto zasedání ukončil. 

V Pardubicích 26. 6. 2023 doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
 předseda AS FChT 


